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Â. À. Ëàáóçîâ

Öåðêîâü è Ñîâåòñêàÿ âëàñòü  
â 20-40-å ãîäû XX âåêà: ïðîáëåìû 
âçàèìîîòíîøåíèé
Взаимоотношения Советской власти с Русской Православной Церковью на протя-

жении 20-40-х гг. XX века были достаточно противоречивы и во многом определялись 
складывающейся экономической и политической обстановкой. Уступки Церкви и ее 
служителям носили временный характер и определялись степенью полезности деятель-
ности Церкви в обществе. 

Ключевые слова: Советская власть, исполком, комиссия по переучету и изъятию 
церковного имущества, Церковь, религиозная организация, церковное имущество.
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V. A. Labuzov
Church and Soviet power in the 20-40s of the 20th century: 

problems of relations
The relations between the Soviet authorities and the Russian Orthodox Church during the 

20-40s of the 20th century were quite contradictory and were largely determined by the current 
economic and political situation. Concessions to the Church and its clergymen were temporary 
and determined by the degree of usefulness of the Church’s activities in society. 

Key words: the Soviet power, Executive Committee, Commission on re-registration and 
withdrawal of Church property, Church, religious organization, Church property.
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